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W niedzielę, godz. 14.30, na stadionie im. Zbigniewa 
Podleckiego rozpocznie się finał NICE 1. Ligi 
Żużlowej. Zdunek Wybrzeże zmierzy się z Grupa 
Azoty Unią Tarnów. Do PGE Ekstraligi awansuje 
lepszy w dwumeczu. Przegrany będzie miał kolejną 
szansę w barażach.

Na kilka dni przed siódmą edycją jesiennego 
kiermaszu „Jesień w Ogrodzie” swój udział 
potwierdziło blisko stu wystawców.  Impreza 
odbędzie się w dniach 9-10 września w godzinach 
od 10-18 na terenie Pomorskiego Hurtowego 
Centrum Rolno-Spożywczego Rënk. 

100 wystawców na  
„Jesień w Ogrodzie”

MH Automatyka przed sezonem 
2017/2017

Amber Fest - Pomorskie  
Święto Piwa
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W sobotę 9 września 2017 roku odbędzie się 
II Gdański Piknik Patriotyczny. Początkiem 
wydarzenia jest msza św. o godz. 14.00 w Bazylice 
św. Brygidy w intencji Ojczyzny oraz kanonizacji 
bł. ks. Jerzego Popiełuszki. Od godz. 15.30 przy 
Sali BHP rozpocznie się patriotyczne spotkanie dla 
rodzin z Gdańska i Pomorza.

II Gdański Piknik Patriotyczną 
imprezą rodzinną

W sobotę 9 września na błoniach Stadionu Energa 
Gdańsk odbędzie się trzecia edycja Amber Fest - 
jednego z największych i najpopularniejszych 
festiwali piwnych w Polsce. 

Panorama Gdańska, widziana z Biskupiej Górki, kolorowa litografia. Litografia stanowi impresję artystyczną widoku 
Gdańska z początku wieku XVIII, z widocznie zaznaczonym miejscem początku Drogi Królewskiej (kładka nad fosą) 
przed Bramą Wyżynną, gdzie dziś budowane jest Forum Gdańsk. Ilustracja pochodzi z dzieła: „Travels through part of the 
Russian Empire and the country of Poland; along the southern shortes of the Baltic.” (London, Printed for J.J. Stockdale,  
Pall Mall 1815), własność Andrzeja Walasa. - Piękne, nawiązujące do historii centrum miasta(...) spełniamy oczekiwania 
mieszkańców - prezydent Paweł Adamowicz na konferencji prasowej w kwietniu 2012 roku.

W moim 
ogrodzie 
- Gagik 
Parsamian

Targ Sienny czy 
forum biznesu?
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Akapit wydawcy

Ostatni, żyjący Westerplat-
czyk.

Paweł Adamowicz.
Walczył przez 5 minut.
Stanął w obronie Polski 

przed samobójstwem poli-

tycznym, i w obronie polskiej 
racji stanu w Brukseli.

Stanął w obronie Konstytu-
cji i wolności.

Bronił rządów prawa, bro-
nił niezawisłości sądów, bro-
nił prawdy w życiu publicz-
nym.

Bronił więc siebie.
Stanął w obronie Polski 

przed jej własnym rządem, 

na który napadł 1 września 
na Westerplatte.

Rząd ten bowiem zdemon-
tował państwo, które z takim 

mozołem budowano u Sowy, 
przy śmietnikach lub na 
cmentarzu.

Wstał tej nocy wcześniej 
niż niejeden Westerplatczyk 
w 1939 roku i kazał podwieźć 
się służbową furmanką na 

pole bitwy.
Tych granic politycznego 

chamstwa na ziemi pełnej 
krwi żaden prezydent Gdań-
ska nie osiągnął.

Rząd atak wytrzymał. Życiu 
harcerza też nic nie zagraża.

Sięgając po cytat z Jana 
Pawła II nowy Westerplatczyk 
wyglądał jak Marek Siwiec 
całujący ziemię w Kaliszu.

Wiatry smród tego fałszu 
rozwiały po zatoce.

Marek Formela

"Westerplatczyk"
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Personalia

Cytat tygodnia
- Każdy atak na Lecha Wałesę szkodzi 

również Solidarności, wiec nigdy 
nie szedłem z nim w konflikty(...) 
w 2005 roku kiedy udzieliliśmy 

poparcia Lechowi Kaczyńskiemu 
nasze relacje mocno się popsuły(...) 
z całą premedytacją oskarżył Piotra 

Dudę o przynależność do ZOMO, 
a to pokazało, że kłamstwem się nie 
brzydzi - Janusz ŚNIADEK, poseł 

PiS, b. szef "S".

- Przeciwko Forum Gdańsk 
protestujemy od kiedy inwestycja 

odeszła od swojej pierwotnej formy, 
czyli od formy niezależnej zabudowy, 

do formy zlewającej się w jeden 
budynek(...) Mieliśmy 2 niezależne 

budynki, które dzielił Kanał Radunii. 
Kanał miał zostać przykryty szklanym 

zadaszeniem. Na to była zgoda. 
Okazało się jednak, że kanał ma 

zostac zabetonowany(...) to już nie 
są dwa niezależne budynki - Karol 
SPIEGLANIN, przewodniczący 

FRAG.

"Rozmowy kontrolowane" - RADIO 
GDAŃSK
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2,12 zł                                                        
dopłata miesięczna do zakupu 

opału dla mniej niż Paweł 
Adamowicz zamożnej gdańszczanki

 4 500 zł                                                                                   
koszt miesięcznych delegacji 

zagranicznych Macieja 
Buczkowskiego, szefa 
kancelarii prezydenta 

Gdańska

35 424 zł                                                                                   
koszt pożegnania w "Starym 
Manezu" siatkarza Piotra 

Gacka opłacony przez 
gdański magistrat

Liczba

F(ig)raszka
Domy Towarowe przeszły 

odnowę
Wszelką galanterię oferują 

Galerie:
Ciuchy z najwyższej półki 
zapewnia Galeria Szadółki

Lepsza niż drogie wczasy Galeria 
Złote Tarasy

Spłuczesz się do zera w pięknej 
Galerii Riwiera

Dla turystów z Tolkmicka 
ciekawa Galeria Bałtycka

Nie złapie cię melancholia w 
Galerii Metropolia

Zawsze się spotkać możesz w 
fajnej Galerii Przymorze

Na zakupowej manifie warto 
umówić się w Klifie

Nie ma w końcu nakazu zwiedzać 
galerii obrazów

 Radni rzą-
dzącej Sopo-
tem Platfor-
my Sopocian, 
postpartyjnego 
szczepu PO w 
mieście, ugrupo-
wania, którego 
liderem jest 
prezydent Jacek 

Karnowski - wydają bezpłatną 
gazetę "Sopocianie". Jej oficjal-
nym wydawcą jest, koszykarz, 
radny z PS, nagradzany przez 
prezydenta za rzucanie piłką 
do kosza, Marcin Stefański, a 
redaktorem naczelnym wymie-
nionym w stopce radna Anna 
Łukasiak. Pismo jest trybuną 
ludu rządzącego Sopotem. Można 
poczytać tak ciekawych autorów 
jak Wieczesław Augustyniak, 
Maria Filipkowska Walczuk, 
Lesław Orski, Jerzy Smolarek, 
a nawet Jacek Karnowski. Ten 
ostatni nie pisze jednak o tym jak 
znalazł się w radzie nadzorczej 
Atomu Trefla Sopot i zarobił 43 
tys. zł dzięki osobistej polityce 
kadrowej, ani o tym jak pod 
jego nadzorem rozchodziło się 
20 mln złotych, które rokrocznie 
PGE przekazywała dla sopockich 
pań na podbijanie piłeczki. Tekst 
Karnowskiego o tym jak nadzo-
rował wydanie ok. 80 mln złotych 
mógłby mieć krajowy rezonans... 

 Zmiany w pomorskich spółkach. 
Z zarządu Grupy Lotos został 
odwołany wiceprezes ds. finan-
sowych Mariusz Machajewski, 
który pełnił swoją funkcję od 
2006 roku i był zaangażowany w 
budowę podstaw ekonomicznych 
programu "10 plus", a wcześniej 
w spółce, do której przyszedł ze 
Stoczni Gdynia, zajmował się 
kontrolingiem. Rada nadzorcza 
nie podała powodów odwołania. 
Z kolei z funkcji prezesa spółki 
Media Operator, należącej do 
Pomorskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, został odwołany 
Piotr Dziadul. Do pełnienia funkcji 
oddelegowano z rady nadzorczej 
Dominika Żakowskiego, jednego 
z dyrektorów biura finansów PSSE.

 Lider PO na Pomorzu ujawnił 
red. Agnieszce Michajłow w 

"Rozmowie kontrolowanej", że nie... 
ujawni jeszcze kandydata - lub 
kandydatki - partii w wyborach 
prezydenta Gdańska w przyszłym 
roku. Ani Agnieszka Pomaska, ani 
Aleksandra Dulkiewicz, nawet 
nie Jarosław Wałęsa, ale raczej 
Paweł Adamowicz, który z PO 
spędzał wakacje nad morzem budzi 
wciąż polityczne nadzieje, różnego 
gatunku w tym parlamentarnego. 
Po wystąpieniu na Westerplatte 
notowania Adamowicza wyraźnie 
się poprawiły...

 Pat w  nowej radzie progra-
mowej TVP 3 Gdańsk. Nadal nie 
wybrano jej przewodniczacego. 
Red. Janusz Wikowski zgłoszony 
przez Henryka Jezierskiego 
i prof. Krystyna Kmiecik Ba-
ran, zgłoszona przez Piotra 
Gierszewskiego, otrzymali po 
6 głosów. Red. Wikowski jest b. 
dziennikarzem "Głosu Stoczniow-
ca", red. naczelnym "Dziennika 
Bałtyckiego", a  K. Kmiecik Ba-
ran członkiem rady nadzorczej 
Radia Gdańsk, od lat związana 
z regionem "S". Posiedzenie 
rady po raz kolejny przerwano i 
przełożono na koniec września. 
Wydarzeniem obyczajowym 
spotkania było wystąpienie w 
wolnych wnioskach red. Henryka 
Jezierskiego...

Adamowicz w panice
Z Kazimierzem Koralewskim, przewodniczącym klubu radnych PiS w Radzie Miasta 
Gdańska rozmawia Artur S. Górski

- Przygotowania do wybo-
rów samorządowych PiS w 
Gdańsku są dość niemrawe. 
Kiedy poznamy kandydata, 
czy kandydatkę PiS na pre-
zydenta Gdańska?
- Prace zespołów samorzą-

dowych trwają. Zespół po-
winien zgłosić kandydata do 
władz okręgu. Ten proces 
rekomendacji, w w ślad za 
tym i prezentacja, odbędzie 
się jesienią.

- Tymczasem urzędujący 
prezydent Paweł Adamowicz 
prowadzi ofensywę. Na We-
sterplatte wygłosił manifest, 
obsztorcował rząd, mówił 
o groźbie wyprowadzaniu 
Polski z Unii Europejskiej, 
o konieczności obrony war-
tości demokracji, straszył 
politycznym samobójstwem...
- Paweł Adamowicz wy-

korzystuje każdą okazję by 
uprawiać własną politykę, 
prowadzoną we własnym 
interesie i dla własnych ko-
rzyści. Ale nie dla korzyści 
mieszkańców. Chce się pre-
zentować w roli męczennika 
politycznego, cierpiącego za 
wartości. I może coś w tym 
jest (śmiech). Czeka go po-
nownie stawiennictwo przed 
sądem z oskarżenia o nie-
prawdziwe oświadczenia ma-
jątkowe, które onegdaj złożył. 
Stąd i jego polityka oparta o 
rzucanie prowokacyjnych tre-
ści pod adresem rządu…

- Chce być męczennikiem, 
cierpiącym pod batem PiS?
- Tak sobie to wymyślił i gra 

swoją rolę, żeby pokazać się 
przy tej okazji w anturażu po-
lityka o wymiarze krajowym. 
Do tego wymiaru aspirując. 
Ale takim politykiem nie jest. 
Jest graczem lokalnym. 

- We wrześniu wróci na wo-
kandę wspomniana sprawa 
oświadczeń majątkowych, to 
będzie  to ujma dla prestiżu 
miasta? To szansa dla opozycji?
- Stawienie się przed sądem 

prezydenta wielkiego i am-
bitnego miasta w charakterze 
oskarżonego oczywiście jest 
ujmą na honorze jego miesz-
kańców. Poza tym dezorga-
nizuje skuteczne zarządzanie 
czy relacje zewnętrzne. Jako 
radni zareagujemy na tę nie-
komfortową, nie tylko dla 

Pawła Adamowicza, sytuację. 
Sprawa wraca i to jest pro-
blem dla gdańszczan. Prezy-
dent Adamowicz ucieka więc 
propagandowo, a to w sprawy 
ogólnokrajowe, a to unijne, a 
to nagłaśnia problem związa-
ny z migrantami i tak zwany-
mi uchodźcami. Odwołuje się 
przy tym do słów Jana Pawła 
II, jak na Westerplatte...   

- Nie jest mu bowiem obca 
polityka historyczna. Swego 
czasu nad stocznią pojawił 
się pseudonim "Lenin", a 
teraz w Gdańsku mieście 

„Wolności i Solidarności” 
patroni z rodowodami z 
dawnego systemu mają się 
całkiem nieźle. Mają swego 
obrońcę. Podczas  ostatniej 
sesji Rady Miasta prezydent 
Gdańska złożył oświadczenie, 
że ustawa dekomunizacyjna 
jest absurdalna. Czy potrzeba 
jest jakaś dekomunizacja, 
ćwierć wieku po przemianach?
- Taki jest wymóg praw-

ny i wymóg przyzwoitości. 
Gdańsk, "miasto Solidarno-
ści" ma bogatą tradycję an-
tykomunistyczną. Jest mia-
stem - symbolem upominania 
się o suwerenność, o prawa 
obywatelskie, o wolność. 
Powinno więc być liderem 
w pozbywaniu się reliktów 
minionego, represyjnego sys-
temu. Tymczasem Paweł Ada-
mowicz usiłuje cofnąć nas w 
swej polityce historycznej, 
mówiąc, że nic nie należy w 
Gdańsku zmieniać, bo jest to 
dyskusyjne, bo ma być plura-
lizm, że są wątpliwości, czy 
owi patroni ulic rzeczywiście 
służyli totalitaryzmowi, czy 
byli komunistami. Mnoży 
wątpliwości i puszcza perskie 
oko do lewicy. W założeniu 
ma to mu przysporzyć głosów 
lewicy…

- Której w Gdańsku, jako 
aktywnej siły politycznej, 
praktycznie śladu nie ma, a 
jeśli jest to zerwała z prze-
szłością PRL…
- W Gdańsku bez wątpienia 

jest spore grono osób o poglą-
dach lewicowych. Mam na 
myśli spektrum polityczne le-
wicowe i to liberalno-lewico-
we. Aktywność lewicy ujaw-
nia się  podczas demonstracji, 
ostatnio organizowanych 
przez KOD. Objawia się też 
w strukturze KOD-owskiej, 
w ruchach feministycznych. 
Ten elektorat jest. Paweł 
Adamowicz poprzez wer-
balne utarczki, zaczepki pod 
adresem władz państwowych, 
stara się więc zyskać w tym 
elektoracie. Przez to tarci w 
elektoracie konserwatywnym. 
Taka to polityka historyczna 
skierowana wstecz...

- Ta polityka historyczna 
prowadzona jest też wobec 
tkanki miejskiej. Otóż bu-
dowa handlowego Forum 
Gdańsk, określanego też 
jako Forum Radunia, budzi 

dyskusje. Pojawiają się głosy, 
że zaburza ono miejski kli-
mat, że wkracza brutalnie w 
historyczny fragment miasta. 
Z drugiej strony, obserwując 
monumentalną budowę na 
Targu Siennym, można ulec 
wrażeniu, ze miasto przeżywa 
rozwój?
- Wokół tej inwestycji od po-

czątku sporo było zamiesza-
nia. Przypomnę opóźnienia, 
wątpliwości co do finansowa-
nia, do inwestora. A jeśliby 
oceniać walor przestrzenny, 
nie ma powodu się radować. 
Mam zdanie odrębne od eki-
py prezydenta Adamowicza...

- ...co nie zaskakuje nikogo...
- Ale mówiąc o zabudo-

wie Targu Siennego decyzje 
zapadły i to już się dzieje. 
Tam powinna być zabudo-
wa złożona z kilku budowa-
li, sprawiających wrażenie 
przynależności do specyfiki 
śródmiejskiej, współgrająca 
z perspektywą Drogi Kró-
lewskiej, Bramy Wyżynnej, 
a nie kolejna hipergaleria 
w monstrualnym wymiarze. 
Niestety, powstaje ciało obce 
w tkance wrażliwej części na-
szego miasta. To jest kolejny 
dowód, że prezydent Gdańska 
i jego ekipa idą na rękę każ-
demu deweloperowi, którego 
działanie oparte są przecież o 
zysk. A prezydent Gdańska 
znów dba o splendor, a nie o 
przyszłość architektoniczną 
miasta, nie pyta o wrażenia i 
poglądy mieszkańców. Nisz-
czy nieodwracalnie wizeru-
nek Gdańska. 

- "Gedanię" udało się obronić. 
Prezydent Gdańska zweryfiko-
wał swój pogląd na zabudowę 
terenu historycznego klubu, 
poszedł do prokuratury…
- Prezydent Adamowicz w 

ostatniej chwili próbuje się 
obronić i wybronić ze skut-
ków swoich decyzji. Przecież 
to on, jako starosta, decydo-
wał o użyczeniu gruntu, o 
jego wydzierżawieniu stowa-
rzyszeniu. Otworzył drogę do 
zniszczenia cennego, także 
emocjonalnie i hostorycznie, 
miejsca. Miał już dawno pod-
stawy, aby wystąpić o zwrot 
tego terenu. Cel sportowy 
został przecież zarzucony. 
Zwlekał. Podjął interwencję 
tylko na skutek działań spo-
łecznych, po presji mieszkań-
ców i społeczników podję-
tych w obronie terenu, który 
dla Gdańska i dla gdańszczan 
ma znaczenie historyczne. 
Teraz w panice składa donie-
sienia do prokuratury. Znów 
by poprawić swój wizerunek. 
Ale są to działania mocno 
spóźnione.  

- Z jednej strony działania 
spóźnione, z drugiej prezydent 
i jego urzędnicy odpowiedzialni 
za   gospodarką komunalną, 
nie spóźniają się na kolację 
w Palacio de Cibelos w Ma-
drycie i na lot sponsorowany 

przez kontrahenta miasta, 
na marketingową imprezę 
w Hiszpanii...
- W sprawie wyjazdu ma-

dryckiego złożyliśmy in-
terpelację. Otrzymaliśmy 
odpowiedź zupełnie niezada-
walającą. Po zebraniu wszyst-
kich materiałów w tej sprawie 
klub PiS w połowie września 
zdecyduje o dalszych kro-
kach, które będą zmierzały 
do wyciągnięcia konsekwen-
cji wobec uczestników tamtej 
eskapady. 

- Na razie skuteczność PiS 
w Gdańsku jest śladowa. 
Chociażby w sprawie szkoły 
publicznej w Kokoszkach, 
pomimo wyroku sądu, nawet 
po decyzji waszej kurator 
oświaty, ale po interwencji 
waszej minister edukacji, szkoła 
prowadzona jest nadal przez 
podmiot prywatny. Otarta 
została ścieżka do dalszych 
eksperymentów w oświacie. 
- Dla radnych PiS sprawa 

przekazania szkoły przy ulicy 
Azaliowej w Kokoszkach jest 
dużym zawodem...

- Podnieśliście biała flagę...
-  Analizujemy czy są jesz-

cze jakieś kroki naprawcze 
aby nie prywatyzowano da-
lej sfery publicznej. Temat 
nie jest zamknięty. Pracuje-
my nad wyjściem z sytuacji. 
Trudno nam jednak oscylo-
wać między decyzją minister 
Zalewskiej, a naszym stano-
wiskiem, ale sprawę trzeba 
drążyć po to, aby następne 
szkoły nie zostały oddane w 
prywatną dzierżawę. Będzie 
to jeden z naszych postulatów. 

- Jakie będą główne punkty 
programu PiS na wybory 
samorządowe?
- Program zaprezentujemy 

przy prezentacji kandydata 
na prezydenta Gdańska. To 
on przedstawi główne punk-
ty programu dla gdańszczan.  
Obecnie pracujemy nad re-
zolucją sprzeciwu wobec 
kwestionowania polityki 
migracyjnej państwa i rządu 
przez władze samorządowe. 
Tą kartą gra się też w Gdań-
sku. Władze Gdańska powin-
ny przede wszystkim dbać o 
gdańszczan. Wobec niekon-
trolowanego napływu imi-
grantów, doniesień o klęsce 
programów asymilacji, nie 
ma zgody na próby przeforso-
wania przez niektórych prezy-
dentów miast osiedlania imi-
grantów z Bliskiego Wschodu 
i Afryki.  Chcemy jasnej od-
powiedzi czy w sporze z rzą-
dem będzie też podnoszona 
kwestia przyjmowania tych 
przybyszów.  Gdańszczanie 
mają prawo wiedzieć co za-
mierzają władze miasta wo-
bec ich napływu do Europy. 
Dotyczy to osobistego bez-
pieczeństwa.
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II Gdański Piknik Patriotyczną imprezą rodzinną

Na I Gdański Piknik Pa-
triotyczny, który odbył się 
sierpniu 2016 roku na tere-
nie Sali BHP przybyło kilka 
tysięcy mieszkańców Trój-
miasta i Pomorza. Wspól-
nej zabawie przyświecała 
refleksja czym dla młodego 
pokolenia są takie wartości 
jak Bóg i Ojczyzna. Punktem 
kulminacyjnym była deba-

ta z udziałem ks. Jarosława 
Wąsowicza, dr Zbigniewa 
Girzyńskiego i posła na Sejm 
RP Andrzeja Jaworskiego na 
temat współczesnego po-
strzegania patriotyzmu.

Motywem przewodnim II 
Gdańskiego Pikniku Patrio-
tycznego jest życie i działal-
ność bł. ks. Jerzego Popie-
łuszki.

W tym roku obchodzimy 
70. rocznicę urodzin kapela-
na warszawskiej Solidarności, 
który został zamordowany 
przez Służbę Bezpieczeństwa. 
Jego postać to symbol nie 
tylko dla działaczy opozycji, 
ale również dla dzisiejszego 
pokolenia młodych Polaków. 
Przypominając jego życie 
chcemy podziękować milio-
nom Polaków, którzy w okre-
sie PRL-u walczyli o Polskę, 
niejednokrotnie poświęcając 
swoje zdrowie, a w wielu 
przypadkach i życie. Dlatego 
nasze wydarzenie zaczyna-
my mszą św. w Bazylice św. 
Brygidy w intencji Ojczyzny 
oraz kanonizacji bł. ks. Jerze-
go Popiełuszki – mówi Tybe-
riusz Kriger , Prezes Forum 
Młodej Prawicy organizatora 
wydarzenia.

Uczestnicy mszy św. po 
jej zakończeniu wspólnie 
u l icami  Gdańska  prze j -
dą pod Pomnik Poległych 
Stoczniowców 1970, gdzie 
złożą kwiaty i zapalą znicze. 
Następnie wszyscy udadzą 
się na teren Sali BHP gdzie 
rozpocznie się część pikniku 
patriotycznego adresowana 
do rodzin. Wśród licznych 
atrakcji organizatorzy prze-
widzieli koncerty zespołów: 
Artyści Scen Toruńskich, Te-
atru „Kuźnia Bracka” i jed-
nego z najbardziej rozpozna-
wanych polskich zespołów 
patr io tycznych For teca . 
Odbędzie się także wykład 
przedstawiający życie i dzia-
łalność bł. ks. Jerzego Popie-
łuszko. Na terenie przyległym 
do Sali BHP dla uczestników 

II Gdańskiego Pikniku Patrio-
tycznego przygotowane będą 
stoiska partnerów wydarze-
nia: Muzeum II Wojny Świa-
towej, Instytutu Pamięci Na-
rodowej Oddział w Gdańsku 
czy sklepu Sarmatia, pokazy 
ratownictwa medycznego, 
rekonstruktorów historycz-
nych, ochotników z Fundacji 
Obrony Terytorialnej. Dla 
dzieci przygotowane będą 
stoiska do malowania twarzy, 
kącik Małego Koszykarza, 
dmuchańce i liczne konkursy. 
Przybyli patrioci będą mogli 
skorzystać z bezpłatnej kuch-
ni polowej.
- Zapraszamy do udziału 

trójmiejskie rodziny, dzieci, 
młodzież, środowiska patrio-
tyczne. Zachęcamy do przy-
noszenia ze sobą flag Polski 
i akcentów patriotycznych. 
Chcemy także zintegrować 
całe środowisko patriotycz-
ne Pomorza. Tego dnia nie 
tylko uczcimy pamięć bł. ks. 
Jerzego Popiełuszki ale rów-
nież zastanowimy się nad ko-
lejnymi wydarzeniami, które 
w niedługim czasie chcemy 
zorganizować. Już teraz 
zapraszamy do współpra-
cy – mówi Michał Rybiński, 
Wiceprezes Forum Młodej 
Prawicy.

Patronat honorowy nad II 
Gdańskim Piknikiem Patrio-
tycznym objęli:

Arcybiskup Metropoli-
ta Gdański Sławoj Leszek 
Głódź,

Przewodniczący NSZZ 
„Solidarność” Piotr Duda,

Wiceprezes PKOl Andrzej 
Jaworski

W sobotę 9 września 2017 roku odbędzie 
się II Gdański Piknik Patriotyczny. 
Początkiem wydarzenia jest msza św.  
o godz. 14.00 w Bazylice św. Brygidy  
w intencji Ojczyzny oraz kanonizacji 
bł. ks. Jerzego Popiełuszki. Od godz. 
15.30 przy Sali BHP rozpocznie się 
patriotyczne spotkanie dla rodzin  
z Gdańska i Pomorza.
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Amber Fest - Pomorskie Święto Piwa

100 wystawców na „Jesień w Ogrodzie”

- Z roku na rok festiwale 
piwne cieszą się w Polsce 
coraz większą popularnością. 
Dzięki takim inicjatywom, 
jak gdański Amber Fest, Pola-
cy już dawno przestali dzielić 
piwo na jasne i ciemne, a co-
raz większą uwagę przykła-
dają np. do temperatury ser-
wowania, czasu leżakowania, 
nut zapachowych czy odmian 
chmielu. Na naszych oczach 
dokonuje się prawdziwa piw-
na rewolucja i cieszymy się, 
że po raz kolejny możemy 
być jej kołem zamachowym  

– mówi Marek Skrętny, dy-
rektor marketingu Browaru 
Amber.

Skalę festiwalu najlepiej 

obrazują liczby. Pierwszą 
edycję Amber Festu w 2015 
roku odwiedziło 20 tys. osób, 
a w ubiegłym roku na Letni-
cy bawiło się aż 28 tys. sma-
koszy piwa. Przedstawiciele 
Stadionu Energa Gdańsk, któ-
ry jest współorganizatorem 
wydarzenia, mają nadzieję, 
że w tym roku na błoniach 
gdańskiej areny pojawi się 
jeszcze więcej gości. – Stale 
rozwijamy ofertę produk-
tów regionalnych i atrakcji 
dla uczestników Amber Fest, 
dlatego frekwencja z roku na 
rok rośnie. W tym roku mamy 
nadzieję na pobicie kolejnego 
rekordu – zapowiada Dawid 
Szpinek, dyrektor ds. marke-

tingu i imprez masowych Sta-
dionu Energa Gdańsk. – Nic 
nie łączy ludzi tak, jak wspól-
ne spędzanie czasu i wspólne 
biesiadowanie. Razem z Bro-
warem Amber zadbamy o wy-
jątkową atmosferę podczas 
wydarzenia.

Na odwiedzających Amber 

Fest czekają jednak nie tyl-
ko piwne nowości i szeroka 
oferta najpopularniejszych 
rzemieślniczych piw Browa-
ru Amber, ale także mnóstwo 
stoisk z wysokiej jakości 
produktami regionalnymi 
(w tym m.in. serów, pieczywa 
i miodów), pokazy warzenia 

piwa, live cooking, animacje 
dla dzieci i liczne koncerty 
(w tym roku wystąpią zespoły 
Layo, Mitra i Deadly Plants). 

PROGRAM WYDARZENIA:
11.00 Rozpoczęcie imprezy
11.00-18.00 Piknik rodzinny
- animacje dla dzieci, konkur-

sy z nagrodami
- strefa gier i zabaw z dmu-
chańcami

- atrakcje dostępne w FUN 
ARENIE – największym cen-
trum rozrywki na Pomorzu
12.00-13.00 Prezentacja sto-
isk produktów regionalnych
13.00-15.00 Pokaz live co-
oking
14.00-15.00 Pokaz warzenia 
piwa
15.00-16.30 Konkursy z na-
grodami, animacje dla dzieci
16.30-1.00 BIESIADA PIW-
NA – prowadzący Wojciech 
Tremiszewski
Muzyka na żywo
16.30-17.00 Odszpuntowanie 
beczki
17.00-18.30 Koncert Zespołu 
LAYO
18.30-20.00 Koncert Zespołu 
MITRA
20.00-21.30 Koncert Zespołu 
DEADLY PLANTS
22.00-00.00 DJ-PARTY

W sobotę 9 września na błoniach 
Stadionu Energa Gdańsk odbędzie się 
trzecia edycja Amber Fest - jednego 
z największych i najpopularniejszych 
festiwali piwnych w Polsce.

Coroczny wrześniowy 
Kiermasz, jak zawsze odbę-
dzie się w trakcie wyjątko-
wego okresu dla ogrodników. 
Wśród odwiedzających nie 
może zabraknąć osób, któ-
re kochają swoje ogrody, 
tereny zielone oraz takich, 
które chcą uzyskać informa-
cje i fachową wiedzę, oraz 
chcących upiększyć swoje 
tarasy czy balkony a także 

pomieszczenia mieszkalne. 
Wystawcy z chęcią przekażą 
cenne uwagi i podpowiedzą 
co zrobić aby odpowiednio 
dbać o otaczającą nas zieleń, 
drzewa, krzewy tym bardziej 
w trakcie okresu jesienno-zi-
mowego. 
- Jak co roku, jesienny Kier-

masz bogaty będzie w szero-
ką ofertę roślin, w tym drzew 
iglastych, liściastych, bylin, 

a także kolorowych wrzosów 
i wrzośców czy hortensji – 
zapewnia Hanna Czapiew-
ska, przedstawiciel Orga-
nizatora, Kierownik Działu 
Marketingu i Nieruchomości.

W tym roku po raz pierw-

szy będzie można połączyć 
przyjemne zakupy z pomocą 
innym – na terenie Kierma-
szu w sobotę będzie można 
oddać krew dla potrzebują-
cych. Regionalne Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecz-

nictwa w Gdańsku ze swoim 
Krwiobusem będzie czekać 
na ochotników.

Również w sobotę 9 wrze-
śnia imprezie towarzyszyć 
będzie „Piknik Drobiowy”, 
który tradycyjnie zorganizuje 

Pomorska Izba Rolnicza.
Podczas „Jesieni w ogro-

dzie” nie zabraknie także 
szerokiej oferty twórców lu-
dowych, 

u których zawsze można 
znaleźć unikatowe własno-
ręcznie wykonane cudeńka. 

Plonami pochwalą się rów-
nież producenci, miodów, so-
ków owocowych, przetworów 
różnej postaci, a przy okazji 
będziecie można zjeść pyszną 
pajdę chleba ze smalcem lub 
świeżutką drożdżówkę. 
Wstęp na imprezę jest bezpłatny, 
natomiast opłata parkingowa 
wynosić będzie 3,00 zł.
Więcej info na stronie www.
jesienwogrodzie.pl

Na kilka dni przed siódmą edycją 
jesiennego kiermaszu „Jesień w Ogrodzie” 
swój udział potwierdziło blisko stu 
wystawców.  Impreza odbędzie się 
w dniach 9-10 września w godzinach od 
10-18 na terenie Pomorskiego Hurtowego 
Centrum Rolno-Spożywczego Rënk. 

Forum Gdańsk wznoszone 
jest niezgodnie z prawem. 
W efekcie narażany jest nie 
tylko interes ekonomiczny 
inwestorów i potencjalnych 
najemców. Kilkuset miliono-
wa inwestycja, wobec uzasad-
nionego prawdopodobieństwa 
unieważnienia pozwolenia na 
budowę poważnie zagraża 
bezpieczeństwu ekonomicz-
nemu gminy oraz państwa 
ze względu na potencjalne 
roszczenia odszkodowawcze. 
Tymczasem władze lokalne 
patronujące inwestycji kon-
sekwentnie idą w zaparte od-
rzucając zarzuty wychodząc 
z założenia „po nas choćby 
potop”.

Targ Sienny w Gdańsku 
to plac którego historia 
sięga kilkuset lat wstecz. 
W czasach świetności Gdań-
ska pełnił funkcję przedpola 
najbardziej reprezentacyjnej 
bramy miejskiej czyli Bra-
my Wyżynnej. To właśnie na 

Targu Siennym gromadzili się 
uczestnicy orszaków królew-
skich podczas uroczystości 
wjazdu monarchy do Gdań-
ska. W 1947 r. wojewódzki 
konserwator zabytków wpisał 
Targ Sienny wraz z większo-
ścią śródmieścia Gdańska do 
rejestru zabytków jako histo-
ryczny układ urbanistyczny 
wraz z pojedynczymi pomni-
kami architektury kościelnej 
i świeckiej oraz zespołami 
budowli świeckich, które 

wznoszono w następujących 
po sobie epokach. Od tego 
czasu przestrzeń Targu Sien-
nego dla urbanistów i archi-
tektów chcących ewentualnie 
postawić coś w tym miejscu 
stała się niedostępna. Dla-
czego? Ponieważ zgodnie 
z ustawą o ochronie zabyt-
ków i opiece nad zabytkami, 
historyczny układ urbani-
styczny oraz historyczny ze-
spół budowlany są chronione 
jako przestrzenne założenie 

w układzie historycznych 
podziałów własnościowych 
i funkcjonalnych w tym sieci 
ulic lub sieci dróg. Natomiast 
historyczny zespół budowla-
ny chroniony jest ze względu 
na przestrzenne powiązanie 
budynków wyodrębnionych 
formą architektoniczną i sty-
lem, zastosowaniem mate-
riałów, funkcją oraz czasem 
powstania lub związkiem 
z wydarzeniami historyczny-
mi. Wartości te wiążą się bez-

pośrednio z Targiem Siennym, 
który przed rozpoczęciem 
obecnej inwestycji pozornie 
wydawał się pustą przestrze-
nią miejską. Czy ta pustka mo-
gła zostać potraktowana przez 
władze miasta jako zwykły 
teren inwestycyjny? Zdecydo-
wanie nie. Precyzyjnie do tej 
kwestii odniósł się Naczelny 
Sąd Administracyjny w wy-
roku z dnia 8 listopada 2011 
r. stwierdzając " (...) jeżeli 
ochroną konserwatorską ob-

jęty został układ urbanistycz-
ny, w tym linie zabudowy to 
zakres ochrony nie jest uza-
leżniony od stanu zachowania 
danego układu urbanistycz-
nego. W konsekwencji linie 
zabudowy jako element ukła-
du urbanistycznego objętego 
ochroną podlegają ochronie 
niezależnie od tego czy na 
określonej nieruchomości 
znajduje się obiekt budowlany.
(...) Zachować linię zabudowy 
można również w trakcie re-
alizacji obiektu budowlanego 
na działce aktualnie niezabu-
dowanej z uwagi na zupełne 
zniszczenie znajdujących się 
tam w przeszłości obiektów 
budowlanych. Te same roz-
ważania dotyczą również ro-
dzaju zabudowy w przypadku 
rozpoznawanej sprawy - zabu-
dowy pierzejowej".

Tomasz Korzeniowski

Więcej na wybrzeze24.pl

Targ Sienny czy forum biznesu?
Obserwując szybkie tempo wznoszenia monumentalnych budowli na Targu 
Siennym w Gdańsku można odnieść wrażenie, że miasto przeżywa okres prosperity 
i dynamicznego rozwoju. Nic tylko się cieszyć. I wszystko byłoby dobrze gdyby 
nie jeden szczegół, którym jest ochrona zabytków rozwijająca się konsekwentnie 
w polskim porządku prawnym od 1918 r. W świetle obowiązujących przepisów 
zawartych w Konstytucji RP oraz ustawach, to co obserwujemy na Targu Siennym 
jest wręcz niewytłumaczalne. 
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W moim ogrodzie - Gagik Parsamian

H i s t o r i a  k o n t a k t ó w 
z Ormianami na ziemiach 
polskich ma już 650 lat tra-
dycji. Podczas otwarcia gdań-
skiej siedziby związku przy 
ulicy Mariackiej w Gdańsku 
zaprezentowano kopię przy-
wileju, zatwierdzającego ich 
odrębność w naszym kraju, 
wydaną w roku 1367 przez 
króla polskiego Kazimierza 
Wielkiego.  

Inicjatorem uroczystości 
był artysta malarz, autorytet, 
lider społeczności ormiań-
skiej w Gdańsku, Gagik Par-
samian, który wówczas po-

wiedział: „Doczekaliśmy się 
w Gdańsku swojej siedziby, 
teraz będziemy mieli więk-
szą możliwość prezentacji 
naszej kultury, która od setek 
lat jest dobrze przyjmowana 
przez Polaków. Już rozpo-
częliśmy tworzenie nowego 
planu współpracy kulturalnej 
z gdańszczanami. Rozpoczy-
namy od prezentacji malar-
stwa i muzyki”.

Artystycznym partnerem 
Związku Ormian w Gdańsku 
został Zarząd Okręgu Gdań-
skiego Związku Polskich Ar-
tystów Plastyków. Planowane 

są wspólne akcje, wystawy 
i plenery. Jak zapowiada 
Ryszard Kowalewski prezes 
gdańskiego ZPAP w ciągu 
roku Związek Ormian udo-
stępni swoje pomieszczenia 
na trzy wystawy trójmiej-
skich artystów w swojej sie-
dzibie przy ulicy Mariackiej, 
w zamian otrzyma wsparcie 
przy organizacji swoich wy-
staw.

Pierwszym wydarzeniem 
w nowej siedzibie Związ-
ku Ormian w Gdańsku było 
otwarcie wystawy jej prezesa 
Gagika Parsamiana zatytuło-

wanej „Ogród Duszy”. Werni-
saż wystawy stał się również 
okazją wręczenia artyście 
Krzyża Oficerskiego Orderu 
Odrodzenia Polski nadanego 
przez Prezydenta Rzeczy-
pospolitej Polskiej Andrzeja 
Dudę, który uroczyście wrę-
czył wojewoda pomorski Da-
riusz Drelich.
- Dziękuję wszystkim pol-

skim przyjaciołom za wspar-

cie okazywane naszemu na-
rodowi - powiedział Gagik 
Parsamian. - W Gdańsku 
mieszkam już 23 lata i czuję 
się jak w domu. Otworzyły 
się wspaniałe możliwości 
nowej współpracy. Mamy 
nadzieję wzbogacać nasze 
narody o nowe doświadcze-
nia w różnych dziedzinach 
zarówno kultury jak i gospo-
darki, a teraz zapraszam do 
obejrzenia mojej wystawy.

Czy można mówić o od-
rębności artystycznej twór-
cy z Armenii? W wypadku 
polskiego widza na pewno, 
bowiem jego świat zawarty 
jest w barwnych tonacjach 
ogrodów Armenii, gdzie su-
chy kontynentalny klimat 
ma zbawienny wpływ na 
florę. Kwiaty maluje blisko 
40 lat, to jego malarska spe-
cjalizacja, ale czy jego obra-
zy to martwe natury – nie, to 

kwiaty rosnące swobodnie na 
za kaukaskiej ziemi, dywa-
ny ormiańskich łąk, kwiaty 
zboczy górskich mieniące 
się dynamicznym i ekspre-
syjnym kolorytem i raczej 
nie przestrzenie jakie zaj-
mują decyduje o ich ujęciu, 
to ich barwa i różnorodność 
gatunków fascynuję artystę. 
Parsamyan ukończył Liceum 
Sztuk Plastycznych w Erywa-

niu i tam też edukację w Aka-
demii Sztuk Pięknych pod 
kierunkiem profesora Ary 
Biekariana. Studia i osobo-
wość profesora skierowały 
młodego artystę w kierunku 
poszukiwania swojej drogi, 
którą odkrywał za pomocą  
budowania atmosfery swoich 
obrazów. Wykorzystywał to 
co podpowiadała mu natura, 
a umiejętności i talent po-
zwoliły na budowanie niby 
prostej, acz głębokiej symbo-
liki, czasami może nad wyraz 
dekoracyjnej.

Oryginalność kolorytu 
jego dzieł kołysze i wibruje 
w rytm narodowej ormiań-
skiej muzyki. Mnie jednak 
kiedy po raz pierwszy zo-
baczyłem te ogrody, od razu 
zakołysał dźwięk przeboju 
zespołu Daab „W moim ogro-
dzie”. Słyszę go zawsze kiedy 
oglądam te obrazy. To pewnie 

ta sama gorąca wrażliwość 
i dynamika. Pejzaże Parsa-
miana koją duszę, wywołują 
czułość, uwrażliwiają, docho-
dzą do głębi serca, jak słowa 
i kompozycja zespołu Daab, 
wypływająca z głębi ludzkiej 
duszy. Tak jak obrazy Gagika 
Parsamiana przeniknięte go-
rącym kolorytem, kulturą,tra-
dycją, historią.

Ta k  s ł o w a  p i o s e n k i 

„W moim Ogrodzie” oddają 
sens jego twórczości.

W moim ogrodzie, gdzie 
czas leniwy

Powolną strugą płynął wy-
trwale…

W moim ogrodzie, gdzie 
smutek gości

Gdzie gorzkie dni i gorzkie 
noce…

Aż pewnej nocy puściły lody
Ogrodu serce mocniej za-

biło
Przyszłaś nabrałaś źródla-

nej wody
I napoiłaś, a wszystko oży-

ło *
* fragment tekstu piosenki 

zespołu Daab, słowa Piotr 
Strojnowski  i pozostali 
członkowie legendarnego 
zespołu Daab: Dariusz Gier-
szewski, Andrzej Zieńczew-
ski, Artur Miłoszewski

Stanisław Seyfried

Galeria Sztuki Gdańskiej

PARTNER WYDANIA www.energa.plPARTNER WYDANIA www.energa.pl

OW połowie sierpnia roku 2017 udręczona przez wieki 
społeczność ormiańska otrzymała siedzibę w Gdańsku.  
Na uroczystość związaną z jej otwarciem, przybył specjalnie 
z Erywania arcybiskup Rafael Minassian, który odprawił mszę 
świętą w kościele św. Piotra i Pawła. W mszy uczestniczył 
również ambasador Republiki Armenii w Polsce Edgar 
Ghazaryan oraz prezydent Gdańska Paweł Adamowicz.  
To wydarzenie pozwoliło na oficjalne  rozpoczęcie działalności 
Związku Ormian w Gdańsku.

Gagik Parsamian
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91 punktów dzieli od Ekstraligi

Skład finału NICE 1. Ligi 
Żużlowej nie jest niespo-
dzianką. Przed sezonem to 
Grupa Azoty Unia i Zdunek 
Wybrzeże najwyraźniej de-
klarowały, że jadą o awans. 
Obie drużyny były również 
wskazywane za faworytów 
rozgrywek przez ekspertów. 
W rundzie zasadniczej zde-
cydowanie lepiej wypadły 

"Jaskółki". W dwumeczu tar-
nowianie wyraźnie pokonali 
gdańszczan. 

Nie ważne kto wygrał wię-
cej meczów, zawodnicy jakiej 
drużyny mieli lepsze średnie. 
Teraz liczą się dwa mecze. 
Cel dla obu ekip jest ten sam 

- zdobyć przynajmniej 91 
punktów co oznacza wygra-
ną w dwumeczu. Tarnowia-
nom wystarczy nawet remis 
w finałowym dwumeczu, bo 
wówczas to oni uzyskają pro-
mocję do PGE Ekstraligi ze 
względu na wyższe miejsce 
po rundzie zasadniczej.

Wyniki w zasadniczej czę-
ści sezonu każą upatrywać 
w ekipie z Tarnowa faworyta 
finałowego dwumeczu. Wyni-
ki rundy zasadniczej to prze-
szłość i wrześniowe zmagania 
zaczynają się od zera. Gospo-
darzem pierwszego meczu są 
gdańszczanie i jeśli chcą my-
śleć o wygraniu dwumeczu to 

w niedzielę muszą nie tylko 
wygrać, ale jeszcze wypra-
cować sobie solidną zaliczkę. 
Zwycięstwo różnicą przynaj-
mniej 10 punktów wydaje 
się minimum jakie powin-

ni osiągnąć gdańszczanie. 
Każda większa zaliczka po 
pierwszym meczu zwiększa 
szanse na awans. Oczywiście 
wynik pierwszego spotkania 
o niczym nie zadecyduje, bo 

raczej trudno spodziewać się 
wygranej którejś z drużyn 
30 punktami, bo różne sce-
nariusze może mieć rewanż. 
Chociaż na tarnowskim torze 
gdańszczanie nie czuli się 

ostatnio najlepiej. 
Jeśli podopieczni Mirosła-

wa Kowalika chcą zapew-
nić sobie solidną zaliczkę to 
poszczególni zawodnicy nie 
mogą notować wpadek tak 

jak w ostatnim meczu Troy 
Batchelor, Anders Thomsen. 
Również Kacper Gomól-
ski musi popracować przy 
sprzęcie, bo od kilku tygodni 
jest wolny. Wydaje się, że 
przynajmniej w pierwszym 
meczu przewagę mają gdań-
scy juniorzy. Kibice liczą, że 
formę z meczu z Lokomoti-
wem utrzymają Oskar Fajfer 
i Mikkel Bech. Trener Ko-
walik po meczu z Łotyszami 
powiedział, że nadal uważa 
gdańską drużynę za najmoc-
niejszą w lidze. Tak naprawdę 
zawodnicy Zdunek Wybrzeże 
nigdy nie odpalili w jednym 
meczu. Zazwyczaj było tak, 
że zawsze komuś zdarzała 
się wpadka. Może wszyscy 
pojadą na maksa w najważ-
niejszym momencie?

W awizowanych składach 
nie ma żadnych niespodzia-
nek. Obie ekipy wystawiają 
optymalne na tą chwilę skła-
dy. W obu drużynach pojadą 
ci sami zawodnicy, którzy 

jechali w ostatnich meczach 
i zapewnili obu zespołom 
awans do finału. Mirosław 
Kowalik i Paweł Baran nie 
próbowali zaskoczyć rywa-
la i zestawili pary tak jak 
w ostatnim meczu.

Rewanż za tydzień w Tar-
nowie. 

Tomasz Łunkiewicz
fot. Sławomir Żylak

Grupa Azoty Unia
1. Peter Ljung
2. Jakub Jamróg
3. Artur Mroczka
4. Artur Czaja
5. Kenneth Bjerre
6. Patryk Rolnicki

Zdunek Wybrzeże
9. Oskar Fajfer
10. Anders Thomsen
11. Troy Batchelor
12. Mikkel Bech Jensen
13. Kacper Gomólski
15. Dominik Kossakowski

W niedzielę, godz. 14.30, na stadionie 
im. Zbigniewa Podleckiego rozpocznie 
się finał NICE 1. Ligi Żużlowej. Zdunek 
Wybrzeże zmierzy się z Grupa Azoty Unią 
Tarnów. Do PGE Ekstraligi awansuje 
lepszy w dwumeczu. Przegrany będzie 
miał kolejną szansę w barażach.

Czas na wygraną Rusza sezon PHL
Ekstraklasa wraca do gry po przerwie reprezentacyjnej. 
Lechia zakończy kolejkę meczem w Gliwicach, gdzie w końcu 
będzie szukała przełamania tragicznej passy bez zwycięstwa. 
Początek spotkania z Piastem w poniedziałek o godz. 18.

W niedzielę sezon zainauguruje Polska Hokej Liga. MH 
Automatyka rozgrywki zacznie od wyjazdowego meczu 
z TatrySki Podhale Nowy Targ. Początek niedzielnego spotkania 
o godz. 18.00. Pierwszy mecz przed gdańską publicznością 
w środę, 13 września. Rywalem biało-niebieskich będzie PGE 
Orlik Opole. Początek meczu o godz. 18.30.Dzięki pauzie na kadrę narodową mogliśmy trochę ochłonąć po tym, co biało-zieloni prezen-

towali w ostatnich kolejkach. Tylko jedna wygrana na inaugurację. Wygrana, która tak bardzo 
cieszyła, bo w końcu udało się zwyciężyć w pierwszym meczu nowego sezonu. Wygrana, która 
miała być bodźcem do tego, żeby grać jeszcze lepiej niż w ubiegłych rozgrywkach. Jak się 
okazało, były to miłe złego początku. Od tamtej pory gdańszczanie uzbierali jeszcze tylko trzy 
oczka. Sześć punktów w siedmiu meczach. Istny kataklizm.

Władze jednak zachowują spokój. Bezpieczny jest trener Piotr Nowak i jego sztab. Z Adamem 
Owenem na czele, który ma bardzo duży wpływ na to, jak wygląda ten zespół. Bo nie dość, że 
jest świetnym fachowcem od przygotowania fizycznego, to jeszcze ma papiery na trenowanie. 
Najbardziej oberwało się zawodnikom, którym powiedziano, że jeśli nie będą zaangażowani, to 
długo w Gdańsku miejsca nie zagrzeją. I bardzo dobrze. Tak właśnie powinno się z nimi rozma-
wiać. Skoro mają się za profesjonalistów, niech to pokażą.

Końcówka okienka transferowego i dwa tygodnie przerwy miały pozwolić Lechii poukładać 
skład, skompletować go i wrócić do formy. Co z tego wyszło, okaże się już w poniedziałek. Na 
razie wzmocnienia są wielką niewiadomą. Jedynym pewniakiem jest Simeon Sławczew, który 
zapewne z biegu wskoczy do pierwszej jedenastki. Poza tym trudno cokolwiek wyrokować. 
Bo trening to jedno, a boisko to drugie. Możemy się więc spodziewać dwóch, trzech meczów 
eksperymentalnych, w których Nowak będzie sprawdzał różne warianty. Ale, nie oszukujmy 
się, mecz z Wisłą w Krakowie pokazał, że staruszkom trzeba dać odpocząć, a dać szansę mło-
dym. Bo im zależy, im się chce. Oni mają świadomość, że dzięki dobrym meczom w Lechii są 
w stanie pójść gdzieś dalej.

Spotkanie w Gliwicach ma być pierwszym, w którym zobaczymy odmieniony zespół biało-
-zielonych. Ma to być moment przełamania, uwierzenia w siebie. W końcu nawet Sławczew 
zapowiada, że ma zamiar jesień zakończyć w pierwszej piątce. I jeśli będzie się prezentował 
tak, jak zapamiętaliśmy, faktycznie może tak się stać. Bo Bułgar świetnie dyryguje zespołem do 
przodu, jak i do tyłu. Czy koledzy pomogą mu odbudować silną Lechię? Poczekamy, zobaczymy.

Piast do meczu z gdańszczanami podejdzie na pewno bardzo zmobilizowany i nabuzowany. 
Niemal od początku rozgrywek był czerwoną latarnią ligi. I nagle cud – wygrana w Białymstoku. 
Z bardzo silną Jagiellonią. Oczywiście, przy dużej dozie szczęścia, ale takie zwycięstwa budują 
zespół. Po takich meczach często wszystko zmienia się o sto osiemdziesiąt stopni i drużyna 
zaczyna funkcjonować jak należy. I takiego właśnie meczu potrzebuje Lechia. Albo wygranej 
z kimś z czołówki, albo wysokiej wygranej z kimś, kto jest od niej dużo słabszy biorąc pod 
uwagę tylko i wyłącznie potencjał ludzki.

Nie oszukujmy się, Piast to nie jest potęga polskiej piłki. Można z nim spokojnie wygrać. 
I trzeba to zrobić. Wystarczy tylko sobie przypomnieć radość z gry, którą lechiści prezento-
wali jeszcze nie tak dawno temu. Tempo, gra bez piłki, gra na jeden kontakt, kombinacyjność 
i koronkowość. W Gdańsku są piłkarze, którzy to uwielbiają. Więc niech znowu zaczną z tego 
korzystać! Nie od dziś wiadomo, że najlepszą formą gry jest kopnij-biegnij, czyli to, co pokazała 
Lechia w pamiętnym spotkaniu w Lubinie, gdzie pokazała podręcznik piłki nożnej. Czas zatem 
znów ściągnąć go z półki i korzystać z niego przez cały sezon.

Miejmy nadzieję, że te siedem kolejek to był tylko błąd przy pracy i że więcej taka seria się 
nie powtórzy. Można zacząć się odbudowywać już teraz. Bo nawet z plagą kontuzji ta drużyna 
wciąż może być niesamowicie groźna. Musi tylko chcieć.

Patryk Gochniewski

O tym jaki jest głód hokeja 
w Gdańsku można było się 
przekonać podczas dwóch 
sparingów w hali Olivia, któ-
re oglądało po kilkaset osób. 

Przerwa międzysezono-
wa w Gdańsku była go-
rąca. Po wygranej walce 
z Nestą Mires okazało się, że  
biało-niebiescy mogą nie za-
grać w PHL z powodu braku 
lodu. Ostatecznie pod koniec 
maja kibice gdańskiego hoke-
ja mogli odetchnąć. Klub po-
informował, że dzięki wspar-
ciu miasta sprawa wynajęcia 
hali Olivia została pomyślnie 
rozwiązana. 

W przerwie międzysezo-
nowej w MH Automatyka 
doszło do zmian kadrowych. 
Odeszli prawie wszyscy ob-
cokrajowcy. Nie udało się 
też utrzymać trójki młodych 
graczy. W miejscu zawodni-
ków, którzy odeszli pozyska-
no nowych. W większości ci 
nowi to gracze dobrze znani 
kibiom zasiadającym w Oli-
vii. Do Gdańska wrócili Jo-
zef Vitek, Marerk Wróbel, 
Dawid Maciejewski, Jakub 
Stasiewicz. Co ważne trene-
rem gdańskiej drużyny będzie 
nadal Andriej Kowaliew. 

W okresie przygotowaw-
czym gdańszczanie rozegrali 
sześć sparingów, z których 
trzy wygrali, dwa przegrali 
i jeden zremisowali.

W lidze pierwszymi rywa-
lami podopiecznych trenera 

Kowaliewa będą drużyny, 
które w ubiegłym sezonie 
uplasowały się w górnej czę-
ści tabeli.

Na inaugurację rozgrywek 
MH Automatyka zmierzy 
się z TatrySki Podhale Nowy 
Targ. Nowotarżanie poprzed-
nie rozgrywki zakończyli na 
czwartym miejscu przegry-
wając rywalizację o brązo-
wy medal z Polonią Bytom. 
Kibiców z Nowego Targu 
i Gdańska od wielu lat łączy 
przyjaźń.

Gdańszczanie w hali Oli-
via pierwszy mecz zagrają 
w środę 13 września. Rywa-
lem będzie PGE Orlik Opole. 
Z opolanami biało-niebiescy 
zmierzyli się w sparingu 
i wygrali 6:3.

Tomasz Łunkiewicz
więcej o MH Automatyka 
na str. 10-11

MH Automatyka - EXA IceFighters Lipsk 9:1 (3:0, 
4:0, 2:1)

MH AUTOMATYKA: Witkowski, Gorodecki; Bilcik, 
Dolny; Skutchan, Polodna, Steber - Lehmann, 
Leśniak; Vitek, Wróbel, Samusienko - Kantor, Wy-
socki; Strużyk, Stasiewicz, Pesta - Gierasimienko, 
Szczerbakow; Rompkowski, Różycki, Marzec

Bramki dla MH Automatyka: 1:0 Skutchan (1), 2:0 
Samusienko (11, 5 na 4), 3:0 Rompkowski (14), 4:0 
Samusienko (26), 5:0 Szczerbakow (30, 4 na 5), 
6:0 Strużyk (31), 7:0 Samusienko (32), 8:0 Samu-
sienko (43), 9:0 Marzec (58, 4 na 5) 

Hale tenisowe
Wynajem, 

szkolenie dzieci 
i młodzieży

tel. 604-576-035

Czy Mikkel Bech (kask niebieski) w finale będzie Jokerem 
w talii Mirosława Kowalika?
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Serdecznie zapraszamy do odwiedzenia naszego stoiska CRIST S.A.
podczas targów BALTEXPO, 11-13 września 2017 r.

Znajdziecie nas Państwo na stoisku 6.02
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Kibice to nasz siódmy zawodnik

Celujemy w play off

- Jak jako kapitan oceniasz formę drużyny przed inaugu-
racją sezonu?
- Myślę, że nie wygląda to najgorzej. Dwa ostatnie mecze 

sparingowe na południu pokazały nam jak powinniśmy grać 
- agresywnie, prosty hokej. Wygraliśmy wysoko z drużyną nie-
miecką, strzeliliśmy dużo bramek, ale gra nie wyglądała tak jak 
powinna. Jedziemy na inaugurację do Nowego Targu i chciał-
bym żebyśmy zagrali tak jak sparingach w Opolu i Bytomiu.

- Na co liczysz w tym sezonie? Jakie cele sobie stawiacie? 
Play off?
- Trudno teraz powiedzieć na co nas stać. Na pewno nikt nie 

chce powtórki z ubiegłego roku. To nie wyglądało dobrze aż 
do grudnia. Będziemy starali się grać jak najlepiej. Zobaczy-
my w pierwszej rundzie jak stoimy i z jakimi przeciwnikami 
możemy wygrywać. Myślę, że jak będziemy grać tak jak w By-
tomiu i Opolu to na naszym lodzie jesteśmy w stanie pokonać 
tych najlepszych. Mam nadzieję, że będziemy zdobywać dużo 
punktów w domu i jakieś na wyjazdach i wejdziemy do play 
offów. Będzie ciężko. Szczerze mówiąc sam nie wiem jak to 
będzie wyglądać.

- Drużyna jest po zmianach kadrowych. Kilku zawodników 
odeszło, kilku doszło. Trzeba trochę czasu żebyście się zgrali. 
- Pod koniec ubiegłego sezonu mieliśmy super drużynę. Ode-

szło paru dobrych zawodników. Na ich miejsce przyszli równie 
dobrzy zawodnicy. Myślę, że naszym plusem jest to, że mamy 
dwóch bardzo dobrych bramkarzy. Trener nas wszystkich zna 
co moim zdaniem może zaprocentować w sezonie.

- Plusem jest to, że trener Kowaliew został w Gdańsku, bo 
to on przyczynił się do tego, że zaczęliście grać lepiej w po-
przednim sezonie.
- Trener nas zna z poprzedniego sezonu. On też nie chce grać 

ogonów. Przed rokiem spełnił swoje zadanie i teraz na pewno 
ma większe ambicje. Na pewno nie chce żebyśmy byli na dole 
tabeli, ale w środku i walczyli o play off. 

- MH Automatyka dwa razy walczyła o prawo gry w PHL 
w sezonie 2017/2018. Najpierw wygraliście na lodzie z To-

runiem, potem były zawirowania organizacyjne.
- To był bardzo ciężki okres. W barażach w Toruniem zo-

stawiliśmy wszystko na lodzie. Graliśmy o nasze przyszłe 
kontrakty. Wiadomo, że większość chłopaków jest z Gdańska 
i graliśmy o to, żeby hokej w Gdańsku się utrzymał i kibice 
mogli chodzić na mecze, bo wiemy że kochają hokej. Zosta-

wiliśmy serce na lodzie, a później dowiedzieliśmy się, to były 
przykre informacje, że nie wiadomo co będzie. Dwa miesiące 
były bardzo trudne. Dzięki wszystkim chłopakom z Gdańska, 
bo zdecydowaliśmy, że zostajemy, że zgodzimy się na obniże-
nie kontraktów, żeby tylko ta drużyna się utrzymała i żebyśmy 
mogli wystartować w lidze.

- Większość zawodników, którzy doszli do drużyny to nie są 

nowe twarze dla gdańskich kibiców, to zawodnicy, którzy już 
grali kiedyś w Gdańsku. To może być wasz atut, że większość 
zawodników jest z Gdańska.
- To jest coś co mi się bardzo podoba, że możemy grać prak-

tycznie tylko wychowankami. Dojdzie tylko 3-4 obcokrajow-
ców i możemy być naprawdę wysoko w tabeli. Gdyby za rok, 
dwa wrócili Łopuski, Rzeszutko, Urbanowicz, Drzewiecki to 
wydaje mi się, że bez problemu możemy walczyć o mistrza 
tylko z wychowankami z niewielkim wsparciem obcokrajow-
ców. I to jest piękne. To możemy zrobić tylko my i Nowy Targ. 
Wydaje mi się, że żadna inna drużyna nie ma tylu klasowych 
wychowanków. To jest jakieś marzenie. Zobaczymy czy uda się 
je zrealizować. Teraz przed nami ten sezon i musimy walczyć 
w tym sezonie. 

- Na pewno możecie liczyć na wsparcie kibiców, którzy są 
waszym siódmym zawodnikiem podczas meczów w Olivii. 
- To jest to co uwielbiam w Gdańsku. Kibice są wierni. Jeżdżą 

za nami. Byli w ubiegłym roku w Toruniu, wybierają się do 
Nowego Targu. Wiadomo, że jak będziemy grać dobry hokej 
to ta hala się zapełni. Jak graliśmy na początku poprzednie-
go sezonu słabo to nikt nie mógł się dziwić kibicom, że nie 
przychodzili, bo nie dało się tego oglądać. Nikt nie miał im 
tego za złe. Bo to są kibice, którzy znają się na hokeju i chcą 
oglądać dobry hokej. Kibice są tu wspaniali. Zawsze zrobią 
super atmosferę i przyjemnie jest tu grać. To jest to dlaczego 
lubię grać w Gdańsku i dlaczego inne drużyny nie lubią tu 
przyjeżdżać. Po pierwsze mają długą podróż w nogach, a po 
drugie mamy super kibiców, którzy są zawsze po naszej stronie. 
Tak jak powiedziałeś jest to dla nas siódmy zawodnik. Dla nas 
to przyjemność grać dla takich kibiców.

- Czego w takim razie życzyć tobie i drużynie przed startem 
rozgrywek?
- Żeby omijały nas kontuzje. Żebyśmy mogli grać tym samym 

składem, bo wielkich zmian w piątkach. Żebyśmy zdobywali 
punkty, głównie w domu, ale też na wyjeździe. Wierzę, że jak 
będziemy grać tak jak w Bytomiu i Opolu to każdy przeciwnik 
może mieć z nami problemy. 

Rozmawiał Tomasz Łunkiewicz 

Rozmowa z Janem Steberem, kapitanem 
MH Automatyka Gdańsk

- Jesteśmy tuż przed startem 
rozgrywek ligowych. Jak oce-
nisz przygotowanie drużyny 
do rywalizacji w PHL?
- Myślę, że udało się wy-

konać plan w stu procentach. 
Planując okres przygotowaw-
czy na koniec poprzedniego 
sezonu założyliśmy, że wyj-
dziemy z początkiem sierp-
nia na lód. Z tym nie było 
problemu. W opinii trenera 
rozegraliśmy wystarczającą 
liczbę sparingów. Wyniki są 
obiecujące. Co prawda drugi 
mecz z Toruniem i z Jano-
wem nie do końca nam wy-
szły, ale pokazaliśmy, że po-
trafimy wygrywać z czołówką 
ligi, myślę tu o Polonii By-
tom oraz Orliku Opole, który 
w zeszłym sezonie znajdował 
się w górnej szóstce. 

- Drużyna przystąpi do rozgry-
wek w zmienionym składzie. 
Jak oceniasz bilans ruchów 
kadrowych? Jest na plus czy 

straciliśmy na jakości?
- Na papierze drużyna na 

pewno jest mocniejsza. Zwe-
ryfikuje to sezon. Wydaje się, 
że udało się sprowadzić do 
Gdańska zawodników z dużo 
większym doświadczeniem, 
którzy grali w lidze o czoło-
we lokaty. Myślę tu o Jozefei 
Vitku czy o hokeistach z Cra-
covii Marku Wróblu, Dawi-
dzie Maciejewskim. Nie mo-
żemy ukrywać, że tych zmian 
było dość dużo. To pokłosie 
zamieszania organizacyj-
ne. Odeszło trzech młodych 
zawodników, których chcie-
liśmy zostawić w drużynie, 
ale niestety wybrali oferty 
innych klubów. Poza Petrem 
Polodną wymieniliśmy także 
obcokrajowców. Tak napraw-
dę ta drużyna potrzebuje cza-
su żeby można było w pełni 
ją ocenić. Podsumowania 
można będzie dokonać po 
pierwszych meczach sezo-
nu. Cały czas idziemy drogą, 
którą obraliśmy na początku. 

Grają u nas w głównej mie-
rze wychowankowie, którzy 
stanowią 70 procent drużyny, 
plus obcokrajowcy, z któ-
rych część też jest związana 
z Gdańskiem jak Jan Steber, 
Adam Skutchan czy Jozef Vi-
tek, który w przeszłości grał 
nad morzem przez trzy lata. 
Z poza Gdańska mam tak 
naprawdę tylko jednego za-
wodnika krajowego, Kacpra 
Różyckiego. Ta droga we-
dług nas jest słuszna i dalej 
będziemy nią szli. Jesteśmy 
w kontakcie ze wszystkimi 
wychowankami z Gdańska, 
ale nie będziemy ukrywać, że 
blokują nas finanse. Druga 
sprawa to fakt, że mają swoje 
zobowiązania kontraktowe 
w klubach w których grają 
obecnie. Młodzi zawodnicy, 
jak Adam Skutchan, Dima 
Szczerbakow Filip Pesta, 
Kuba Stasiewicz, Kamil Dol-
ny czy Patryk Wysocki będą 
krzepnąć na ekstraligowych 
taflach i zyskiwać doświad-

czenie. To też nie wprost, ale 
traktujemy jako wzmocnienie 
zespołu w dłuższej perspekty-
wie.

- Drużyna złożona z wychowan-
ków, zawodników związanych 
z Gdańskiem jest bliższa dla 
kibiców, którzy czują z nią 
większą więź.
- Oczywiście. Zdecydowana 

część kibiców pamięta wcze-
śniejsze występy zawodników, 
którzy wrócili do Gdańska. 
Myślę, że zmiany kadrowe 
wpłyną też na to, że część 
tych "starych" kibiców wróci 
na trybuny hali Olivia. Oso-
biście widzę już kilka takich 
twarzy. Zawodnicy, którzy 
przed tym sezonem dołączyli 
do drużyny są dla nich takim 
magnesem.

- W pierwszym sezonie po 
powrocie do PHL celem było 
utrzymanie. Jaki cel jest 
w tym sezonie? Play off czy 
coś więcej?
- Nie będę ukrywał, że na 

początku mierzymy w play 

off. Formuła rozgrywek jest 
trochę zmieniona. Zlikwido-
wano podział na szóstki więc 
do końca będzie toczyć się 
walka o udział w play offie. 
Pierwsza szóstka ma zapew-
niony udział w ćwierćfinało-
wej rywalizacji, a pozostałe 
zmierzą się w fazie pre play 
off. Celujemy w play off. Jak 
nam uda się to osiągnąć to już 
sprawa drugorzędna. 

- Atutem drużyny jest trener 
Kowaliew, który w poprzed-
nim sezonie poprawił styl gry 
i miał bardzo duży wkład 
w utrzymanie drużyny w PHL.
- Przyjęliśmy taktykę, że 

zaczynamy budowę drużyny 
od trenera. Ze wszystkimi ru-
chami kadrowymi wstrzymy-
waliśmy się do podjęcia przez 
niego decyzji. Szczęśliwie 
dla nas trener Kowaliew zde-
cydował się zostać w Gdań-
sku. Uważam, że jest jednym 
z najlepszych trenerów w li-
dze jeśli chodzi o podejście 
do zespołu, wiedzę, doświad-

czenie. To także znakomity 
taktyk oraz analityk, jeśli 
chodzi o rozpracowanie dru-
żyn przeciwnych. Nasz młody 
zespół może z tego czerpać. 

- Już mecze sparingowe po-
kazały, że ta drużyna może 
liczyć na wsparcie kibiców...
- Myślę, że frekwencja 

na sparingach w Gdańsku 
przebi ła  większość pol -
skich lodowisk jeśli chodzi 
o frekwencję w sezonie. Je-
steśmy bardzo pozytywnie 
zaskoczeni. Sparing z To-
runiem i drużyną z Lipska 
pokazały, że zapotrzebowa-
nie na hokej jest potężne. 
Z każdym kolejnym me-
czem chcemy udowadniać, 
że warto wspierać tą druży-
nę i chcemy kibiców pozy-
tywnie zaskoczyć na tafli. 

Rozmawiał 
Tomasz Łunkiewicz 

Rozmowa z Przemysławem Tutajem, dyrektorem sportowym MH Automatyka Gdańsk
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I runda
10.09 (niedziela) TatrySki 
Podhale Nowy Targ – MH 
Automatyka   
13.09 (środa, 18.30) MH Au-
tomatyka – PGE Orlik Opole   
15.09 (piątek) JKH GKS Ja-
strzębie – MH Automatyka  
17.09 (niedziela, 17.00) MH 
Automatyka – Unia Oświę-
cim  
22.09 (piątek) Tauron GKS 
Katowice – MH Automatyka   
26.09 (wtorek, 18.30) MH 
Automatyka – Naprzód Ja-
nów Katowice   
06.10 (piątek) SMS U20 
PZHL Katowice – MH Auto-
matyka  
13.10 (piątek) GKS Tychy – 
MH Automatyka   
15.10 (niedziela, 17.00) MH 
Automatyka – Tempish Po-
lonia Bytom   
17.10 (wtorek, 18.30) MH 
Automatyka – Comarch 
Cracovia Kraków   
II runda
20.10 (piątek, 18.30) MH Au-
tomatyka - TatrySki Podhale 
Nowy Targ   
22.10 (niedziela) PGE Orlik 

Opole - MH Automatyka   
27.10 (piątek, 18.30) MH 
Automatyka - JKH GKS 
Jastrzębie    
29.10 (niedziela) Unia Oświę-
cim - MH Automatyka   
31.10 (wtorek, 18.30) MH 
Automatyka - Tauron GKS 
Katowice   
5.11 (niedziela) Naprzód Ja-
nów Katowice - MH Auto-
matyka    
17.11 (piątek, 18.30) MH Au-
tomatyka - SMS U20 PZHL 
Katowice   
19.11 (niedziela) Comarch 
Cracovia Kraków - MH Au-
tomatyka   
24.11 (piątek, 18.30) MH 
Automatyka - GKS Tychy   
26.11 (niedziela) Tempish 
Polonia Bytom - MH Auto-
matyka   
III runda
1.12 (piątek) GKS Tychy – 
MH Automatyka   
3.12 (niedziela, 17.00) MH 
Automatyka – Tempish Po-
lonia Bytom   
5.12 (wtorek) TatrySki Pod-
hale Nowy Targ – MH Auto-
matyka Gdańsk   

19.12 (wtorek, 18.30) MH 
Automatyka – PGE Orlik 
Opole   
22.12 (piątek) JKH GKS Ja-
strzębie – MH Automatyka  
5.01.2017 (piątek, 18.30) MH 
Automatyka – Unia Oświęcim   
7.01 (niedziela) Tauron GKS 
Katowice – MH Automatyka   
12.01 (piątek) Naprzód Janów 

Katowice - MH Automatyka   
14.01 (niedziela, 17.00) MH 
Automatyka – Comarch 
Cracovia Kraków   
IV runda 
19.01 (piątek, 18.30) MH 
Automatyka - GKS Tychy   
21.01 (niedziela) Tempish 
Polonia Bytom - MH Auto-
matyka  

26.01 (piątek, 18.30) MH Au-
tomatyka - TatrySki Podhale 
Nowy Targ   
28.01 (niedziela) PGE Orlik 
Opole - MH Automatyka   
30.01 (wtorek, 18.30) MH 
Automatyka - JKH GKS 
Jastrzębie   
2.02 (piątek) Unia Oświęcim 

- MH Automatyka   

4.02 (niedziela, 17.00) MH 
Automatyka - Tauron GKS 
Katowice    
9.02 (piątek, 18.30) MH Au-
tomatyka – Naprzód Janów 
Katowice    
11.02 (niedziela) Comarch 
Cracovia Kraków - MH Au-
tomatyka   

MH Automatyka 2017/2018
Bramkarze
41 Maxim GORODETSKY 1995-06-08 191/88 BIAŁORUŚ L
31 Tomasz WITKOWSKI 1989-03-21 183/89 POLSKA L
30 Konrad ZGRZEBNICKI 1998-08-04 186/80 POLSKA L

Obrońcy
5 Vlastimil BILCIK 1992-02-05 177/83 CZECHY L
48 Kamil DOLNY 1995-12-13 184/84 POLSKA L
77 Kiril GERASIMENKO 1998-08-16 186/76 UKRAINA L
76 Krzysztof KANTOR 1990-05-11 183/85 POLSKA P
3 Oskar LEHMANN 1992-06-21 176/83 POLSKA L
9 Gilbert LEŚNIAK 1998-07-22 184/87 POLSKA L
23 Dawid MACIEJEWSKI 1991-01-02 188/95 POLSKA L
91 Sebastian WACHOWSKI 1985-04-25 182/86 POLSKA L
8 Patryk WYSOCKI 1999-09-17 180/90 POLSKA L

Napastnicy
71 Szymon MARZEC 1991-03-28 190/86 POLSKA L

93 Filip PESTA 1993-10-09 184/81 POLSKA P
11 Petr POLODNA 1982-03-30 177/82 CZECHY L
13 Maciej ROMPKOWSKI 1990-09-06 188/94 POLSKA L
80 Kacper RÓŻYCKI 1993-05-06 181/83 POLSKA P
88 Mikhail SAMUSENKO 1996-02-15 181/81 BIAŁORUŚ P
81 Adam SKUTCHAN 1995-02-27 184/82 CZECHY/jako 
Polak P
10 Jakub STASIEWICZ 1993-10-13 183/90 POLSKA P
24 Jan STEBER 1985-10-19 192/92 POLSKA/CZECHY L
40 Mateusz STRUŻYK 1989-06-05 184/92 POLSKA P
16 Dymitr SZCZERBAKOW 1998-10-03 191/91 UKRAINA L
73 Josef VITEK 1981-01-08 175/82 CZECHY/jako Polak L
15 Marek WRÓBEL 1989-05-15 189/90 POLSKA L
7 Wojciech WRYCZA 1991-08-26 170/73 POLSKA L
W kolejnych kolumnach: numer, zawodnik, rok urodzenia, 
wzrost/waga, narodowość, uchwyt kija

Przyszli: Maksim Gorodecki (pozycja: bramkarz, kraj: Biało-

ruś, poprzedni klub: HK Brześć, Białoruś), Michaił Samusenko 
(napastnik, Białoruś, Junior Mińsk, Białoruś), Jakub Stasiewicz 
(napastnik, Nesta Toruń), Patryk Wysocki (obrońca, HK Brześć, 
Białoruś), Marek Wróbel (napastnik, Comarch Cracovia), Josef 
Vitek (napastnik, narodowość: Czechy, GKS Tychy), Dawid 
Maciejewski (obrońca, Comarch Cracovia), Kirył Gierasimien-
ko (obrońca), Gilbert Leśniak (obrońca), Konrad Zgrzebnicki 
(bramkarz) - wszyscy z drużyny juniorów, Vlastimil Bilcik 
(obrońca, Czechy, Dukla Jihava, Czechy)

Odeszli: Michał Sochacki (napastnik), Zachary Josepher 
(obrońca, USA, nowy klub: Etoile noire de Strasbourg, Fran-
cja), Patryk Wsół (obrońca, Podhale Nowy Targ), Mateusz Go-
sciński (napastnik, GKS Tychy), Arkadiusz Nowak (obrońca, 
JKH GKS Jastrzębie), Michał Kieler (bramkarz, Orlik Opole), 
Adrian Kastel-Dahl (napastnik, Szwecja), Phillip Nasca (na-
pastnik, USA), Hampus Falk (obrońca, Szwecja, Sollentuna 
HC, Szwecja)

Bilety i karnety
Mecze w Gdańsku odbywać się będą o 18:30 w dni powszednie 
oraz 17:00 w niedziele i święta.

Ceny biletów na sezon zasadniczy nie ulegają zmianie. Bilet 
normalny 15 zł, bilet ulgowy 10 zł. Dzieci do 120 cm wchodzą 
bezpłatnie.

Karnety obejmują sezon zasadniczy oraz play-off. Karnet 
normalny 250 zł, karnet ulgowy 160 zł. Dla posiadaczy karne-
tów klub oferuje zniżkę 10% na klubowe gadżety.

Karnety mogą rezerwować zarówno dorośli jak też najmłodsi 
kibice. Kupując karnet zaoszczędzisz czas spędzony w kolejce 
do kasy i zapewnisz sobie korzystniejszą cenę za mecz w po-
równaniu do cen biletów jednorazowych! Wystarczy na adres 
karnety@pkh2014.pl przesłać:
- zdjęcie (jpg lub png)
- imię i nazwisko
- telefon kontaktowy
- adres e-mail
- zdjęcia dokumentu uprawniającego do zakupu karnetu ulgo-

wego (jpg lub png)
- potwierdzenie dokonania przelewu 160 zł (karnet ulgowy) 

lub 250 zł (karnet normalny) w formacie pdf na konto Pomor-
ski Klub Hokejowy 2014 S.A., ul. Cumowników 43, 80-299 
Gdańsk o numerze: 07 1600 1462 1833 2865 2000 0001

Bilet i karnet ulgowy przysługuje: uczniom, studentom, emery-
tom i rencistom oraz posiadaczom Karty Dużej Rodziny (3+).

Terminarz
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Zebranie informacyjne 
dla nauczycieli 
wychowania fizycznego

Sekcja Smoczych 
łodzi zaprasza

Czwartki Lekkoatletyczne

Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej informuje o zebraniu 
nauczycieli W-F  dotyczącym udziału szkół w Gdańskich 
Międzyszkolnych Rozgrywkach Sportowych w roku szkolnym 
2017/2018.
IGRZYSKA DZIECI 

Szkoły Podstawowe kl. I-VI
11.09.2017, poniedziałek,  godz. 11:00
Szkolne Schronisko Młodzieżowe
Gdańsk Wrzeszcz al. Grunwaldzka 244
(sala konferencyjna I piętro – wejście od 

recepcji)

IGRZYSKA MŁODZIEŻY SZKOLNEJ 
Szkoły Podstawowe kl. VII oraz Gimnazja
11.09.2017, poniedziałek, godz. 12:00
Szkolne Schronisko Młodzieżowe

Gdańsk Wrzeszcz al. Grunwaldzka 244
(sala konferencyjna I piętro – wejście od 

recepcji)

LICEALIADA
Szkoły Ponadgimnazjalne    
12.09.2017, wtorek, godz. 12:00
Szkolne Schronisko Młodzieżowe
Gdańsk Wrzeszcz al. Grunwaldzka 244
(sala konferencyjna I piętro – wejście od 

recepcji)
Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej zaprasza gdańskie szkoły 
podstawowe do wzięcia udziału w zawodach lekkoatletycznych 

”Ogólnopolskie Czwartki Lekkoatletyczne”. Organizatorem 
imprez jest Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej w ramach 
programu AKTYWNY GDAŃSK. Eliminacje do zawodów będą 
przeprowadzane na Gdańskim Stadionie Lekkoatletycznym Al. 
Grunwaldzka 244.

Nauczyciele zainteresowani udziałem w zawodach proszeni są o zapoznanie się z regulaminem 
imprezy. W Gdańsku rozegranych zostanie 6 rzutów i finał miejski. Cykl zawodów kończy się 
Finałem Ogólnopolskim rozgrywanym w czerwcu Łodzi.

Zgłoszenia przyjmowane będą w wyłącznie mailowo: czwartkigokf@wp.pl Koordynatorem 
imprezy jest nauczyciel GOKF: Dariusz Adamczyk.

Terminy i godziny rozpoczęcia zawodów – jesień/wiosna:
Eliminacje i Finał Miejski

14.09.2017 Stadion LA GOKF godz.10.30
20.09.2017 Stadion LA GOKF godz.10.30
27.09.2017 Stadion La GOKF godz.10.30
05.10.2017 Stadion La GOKF godz.10.30 rezerwa
19.04.2018 Stadion La GOKF godz.10.30
26.04.2018 Stadion La GOKF godz.10.30
17.05.2018 Stadion - FINAŁ MIEJSKI godz.10.30

Czerwiec 2018 - Finał Ogólnopolski Łódź 

Zmierz się ze Smokiem – sekcja Smoczych łodzi Gdańskiego 
Ośrodka Kultury Fizycznej zaprasza. Na chętnych czekają 
trenerzy osady junior (13-17 lat), senior (18+) oraz Fan 
Masters (40+).

Kontynuuj smoczą tradycję i zdobądź Mistrzostwo Polski i Europy. Albo potraktuj to jako 
rekreację i baw się na wodzie! 
Termin:

sobota w godzinach 13:00 - 18:00
13.00 - nauka wiosłowania na smoczej łodzi, rejsy rekreacyjne międzypokoleniowie.
15.00 - pokazowy trening osady juniorów Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej, osady Fan 

Gdańskich Lwów oraz osady senior PG "Smoki Północy"
Miejsce:

AZS AWFiS Gdańsk Wioślarstwo
Siennicka 5, 80-758 Gdańsk

Rywalizacja w roku szkolnym 2017/2018

1 września 2017 roku wej-
dzie w życie reforma oświaty 
z uwagi na to Szkolny Zwią-
zek Sportowy wprowadza 
zmiany w ogólnopolskim Re-
gulaminie współzawodnictwa 
młodzieży szkolnej w roku 
szkolnym 2O17/2018 i latach 
kolejnych.

Od 1 września 20l7 roku 
dotychczasowe nazwy zosta-
ną zmienione:
- Igrzyska Młodzieży Szkol-

nej na Igrzyska Dzieci (roz-

grywki sportowe dla roczni-
ków 2005 i młodszych)
- Gimnazjada na Igrzyska 

Młodzieży Szkolnej (roz-
grywki sportowe dla roczni-
ków 2002-2004)
- Licealiada pozostaje bez 

zmian dla rozgrywek spor-
towych w rocznikach 1998 
i młodszych

Zarząd Główny Szkolnego 
Związku Sportowego propo-
nuje, żeby uczennica/uczeń 
mogła/mógł być reprezen-

tantem szkoły w nie więcej 
niż trzech dyscyplinach pod-
stawowych i nie więcej niż 
dwóch dyscyplinach woje-
wódzkich.

Szkoły i uczniowie do 
zawodów na wszystkich 
szczeblach muszą zostać za-
rejestrowani poprzez System 
Rejestracji Szkół (srs.szs.pl) 
nie później niż do 30 wrze-
śnia 2017 r.

Szkoły i uczniowie na wszystkich szczeblach rywalizacji 
we współozawodnictwie młodzieży szkolnej muszą zostać 
zarejestrowani do zawodów poprzez System Rejestracji Szkół 
do 30 września 2017.


